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میثاق نامه ای زیرپا گذاشته نشده است

محمدرضا عارف در مجلس دهم درباره برخی حمایت  ها و اظهارنظرها پیرامون ریاســت مجلس دهم با تاکید بر اینکه تعیین ریاســت مجلس جزو اختیارات نمایندگان مجلس است گفت: این مجلس 
دهم است که باید در مورد ریاست مجلس تصمیم گیری کند. منتخب مردم تهران در مجلس دهم همچنین درخصوص اینکه چنانچه ریاست مجلس بر عهده فرد دیگری به جز جنابعالی قرار بگیرد چه 
رفتاری از خود نشان می دهید، با تاکید بر اینکه این فراکسیون اکثریت است که رییس مجلس را تعیین می کند اظهار کرد: ما نیز همان گونه که شعارمان قانون مداری است به قانون تمکین می کنیم؛ 

هرکس که رییس مجلس شــد سایرین باید از قانون تمکین کنند. وی همچنین درباره نحوه تعامل با علی لاریجانی گفت: ما هر دو در دو فراکسیون مختلف هستیم که باید با یکدیگر تعامل 
داشته باشیم. باید تلاش داشــته باشیم که در مجلس با تفاهم حرکت و کار کنیم. عارف درخصوص اینکه آیا با افرادی که میثاق نامه انتخاباتی خود را زیر پای گذاشته اند و به جناح مقابل 

نزدیک شــده اند برخوردی صورت خواهد گرفت، تصریح کرد: هیچ گونه زیر پاگذاشــتن میثاق نامه ای را تایید نمی کنیم. همه این موضوعات شــایعه است؛ باید منتظر بمانیم تا پس از 
اینکه فراکسیون ها تشکیل شد این موضوع نیز مشخص شود.

گشت نامحسوس در دو شورای وزات کشور
عبدالرضا رحمانی فضلی درباره گشت های 
نامحســوس پلیس امنیت اخلاقی، گفت: 
این موضوع آنطور که گفته شد نبوده و قرار 
بود کــه از نیروهای آماده اســتراحتی برای 
حوزه هایی چون ســرقت، اخاذی، درگیری 
و... بهره مند شــویم اما تنها به حوزه حجاب 

و عفاف توجه شــده و تمرکزهــا روی این یک مورد قرار گرفــت. وی با بیان 
اینکه ناجا در حوزه خیابان مسئول است، گفت: اما در حوزه عفاف و حجاب 
دســتگاه های دیگری نیز مسئولیت دارند و این یک طرح بین بخشی است 
که هر بخش باید وظایف مربوط به خود را انجام دهد و در این بین مسئولیت 
نیروی انتظامی در خیابان است. وزیر کشور ادامه داد: برای اثرگذاری بیشتر 
این طرح درخواست دادیم این موضوع در شورای امنیت و شورای اجتماعی 

کشور نیز بررسی شود تا نتایج بهتری از آن حاصل شود.

زبان انگلیسی ابزار نرم استکبار
ســهراب صلاحی رئیس ســازمان بســیج 
اساتید در نامه ای خطاب به دبیر و اعضای 
شورای عالی انقلاب فرهنگی اعلام کرد: 
چرا اعضای آن شــورا از آسیب های شدید 
ترویــج بی برنامه زبان انگلیســی که امروزه 
استکبار به عنوان یک ابزار نرم برای جهانی 

کردن فرهنگ منحط خود اســتفاده می کند انتقاد نکرده و در صدد اصلاح 
امور برنمی آیند؟ صلاحی در نامه خود یادآور شد: خیلی از کشورها یادگیری 
زبان را برای دســتیابی به منابع علمی روز جهان به سنین بالاتر و دوره های 
آموزش عالی موکول و اختیاری کرده اند. آیا شعور سیاسی و داشتن تحلیلی 
از ترفندهای استکبار ایجاب نمی کند که ما در آموزش زبان های بیگانه بویژه 
انگلیسی شرایط کاملی را تدارک دیده و بجای انفعال با ابتکار عمل محتوای 

سالم، رویکرد مناسب آموزشی و غیره را طراحی و ارائه کنیم؟

عناصر نفوذی در بدنه دولت 
دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی گفت: رئیس 
جمهــور می  گوید شــهید مطهری اســلام 
انقلابی را خطــری بــزرگ در برابر انقلاب 
اســلامی می دانســت و قائلان به اســلام 
انقلابی، مطهری را به شــهادت رســاندند. 
حبیبــی افزود: آقای روحانــی می دانند که 

شهید مطهری، این نگاه منافقین را رد کرد که اسلام فقاهت و اسلام جهاد 
و شهادت را به بهانه بر داشت انقلابی از نگاه خودشان نفی می کردند.حبیبی 
همچنین یادآور شد: آقای روحانی به جای آدرس غلط دادن در مورد دشمن 
ملت تحت عنوان »اسلام انقلابی« در پی کشف عناصر نفوذی در بدنه دولت 
باشــد تا گفتمان امام)ره( را تحریف نکنند و چهره شــهید مطهری که عمر 
خود را برای مبارزه با اســلام التقاطی از نوع چپ و راست به ویژه لیبرالی آن 

گذاشت مشوه نشان ندهند.

آیا زود قضاوت کردیم؟
روز گذشته بخشــی از برنامه تلویزیونی »اکسیر« در 
ســطح اینترنت و شــبکه های اجتماعی منتشر شد 
که اعتراض های بسیاری را نســبت به رفتار توهین 
آمیز و تحقیرکننده فرزاد حسنی مجری این برنامه با 
میهمان آن برانگیخت. اعتراض هایی که به صفحه 
اینستاگرام حسنی هم کشیده شــد و به دعوای او با 
مخاطبانش و نهایتا بستن صفحه ختم شد. کاربران 
شــبکه های اجتماعی بــه جز خود فرزاد حســنی، 
مســئولان برنامه اکسیر و مســئولان صداوسیما را 
هدف انتقادهای خود قرار دادند. اما اعتراض افکار 
عمومی قائم مقام معاون ســیما و تهیه کننده برنامه 

اکسیر را به واکنش در این خصوص واداشت. 
تهیه کننده  »اکسیر« درباره ی آیتمی که موج انتقادها 
در شــبکه های اجتماعی را به رفتار مجــری برنامه 
به همراه داشــت، توضیحاتی را ارائه داد. مصطفی 
شریفی تأکید کرد: آیتمی که از آن توهین به تماشاگر 
حاضــر در این برنامه برداشــت شــده اســت، صرفا 
یک آیتم نمایشی بوده اســت و عده ای غرض ورزانه 
بخشــی از این آیتم را با سانسور منتشــر کرده اند که 
باعث شــده اند احساســات مردم جریحه دار شــود. 
شریفی با تأکید بر اینکه آیتم پخش شده از تلویزیون 
صرفا نمایشی بوده است، یادآور شد: متأسفانه چهار 
ســکانس اصلی در این آیتم به شــکلی غرض ورزانه 
حذف شــده اســت؛ در حالی کــه این ســکانس ها 
بخش های خنده آور زیادی داشــت. وی تاکید کرد: 
اگر یــک هفته صبــوری پیشــه می کردیــد متوجه 

می شدید که آیتم نمایشی است.
شریفی ســپس با تأکید بر اینکه جمشــید به عنوان 
بازیگر و هنــرور ما در برنامه »اکســیر« حضور دارد، 
بیان کرد: آن دوستانی که پشــت این ماجرا بودند با 
احساســات مردم بازی کرده اند. مــا در این آیتم یک 
سناریوی نمایشی داشته ایم که این هنرجو هر بار به 
پاسخ مجری برنامه جواب می دهد با واکنشی روبرو 
می شود. در حالی که فیلم سانسور شده ای از این آیتم 
در فضای مجازی منتشر شده است و برداشت ها به 
نوعی است که انگار این فرد به عنوان یک آدم ساده  
زیر پا له شده است؛ در حالی که این گونه نبوده است 
و در برنامه هــای بعدی خود جمشــید حضور خواهد 
داشــت و آن را مطرح خواهد کرد که ماجرا این طور 

نبوده است. 
گفتنی است دست اندرکاران این برنامه پشت صحنه 
این قسمت از اکســیر را نیز که شــامل تمرین فرزاد 

حسنی و جمشید است، منتشر کردند. 
در عین حال رضا پورحسین قائم مقام معاون سیما 
در خصوص کلیپ منتشر شــده با بیان اینکه هنوز 
کلیپ را ندیده است و نمی تواند اظهار نظری درباره 
آن داشــته باشــد گفت: همه موضوعات باید مورد 
بررســی قرار گیرد، اما وقتی یک مســئله تا این حد 
انتشــار پیدا می کند، باید مورد بررســی قرار گیرد. 
قائم مقام معاون ســیما در خصــوص نحوه برخورد 
رسانه ملی با این دست اقدامات گفت: معمول این 
اســت که اگر نیاز به برخورد باشــد، حتما اقدامات 

لازم صورت می گیرد.

ایسنا نوشت: سنگر خالی جبهه پایداری در مجلس دهم
جبهه پایداری در حالی که بیش از 80 کرسی مجلس نهم را در اختیار داشت و به یکی از تأثیرگذارترین طیف های این مجلس تبدیل شده 

بود، حالا در مجلس دهم تنها چند کرسی را حفظ کرده است.

 خبرآنلاین نوشت: »شنبه سیاسی« اصولگرایان و اصلاح طلبان در سایه قدرت نمایی لاریجانی
20 روز مانده به شنبه آغاز به کار مجلس دهم، »شنبه سیاسی« اصلاح طلبان و اصولگرایان روز گذشته رقم خورد. روزی که با نشست 

»برنامه محور« لاریجانی آغاز و با نشست »تعامل محور« روحانی پایان یافت.

 الف نوشت: چرا دولت و حامیانش لاریجانی را برای ریاست مجلس ترجیح می دهند؟
دربحث انتخاب رئیس مجلس دهم اگر چه اصلاح طلبان برای نشان دادن نفوذ اجتماعی خویش و پیشبرد گفتمان اصلاحات یک 

اصلاح طلب تمام عیار رابرای ریاست مجلس ترجیح می دهند، اما با استفاده از تجربه های گذشته ظاهرا راه دیگری را طراحی کرده اند.

 فارس نوشت: توهم فتح مجلس توسط اصلاح طلبان
خودداری متولیان نشست امید از اعلام رسمی تعداد منتخبان حاضر یافته در نشست دیروز خود نشان از این داشت که بر خلاف انتظار 

اصلاح طلبان و پدرخوانده ها، تعداد نمایندگانی که واقعا وابسته به لیست امیدند بسیار کمتر از توقع آنها است که بتوانند فراکسیون اکثریت 
مجلس را تشکیل بدهند.

عکس روزسایت نگار

در حاشیه سفر ابتکار 
به استان چهارمحال و 
بختیاری.

خبرنامه

حداد عادل مدرکی ارائه نکرده است
خالقی شکایت کند، قوه قضاییه ورود پیدا می کند

حجت الاســلام و المسلمین محســنی اژه ای در نود و ششمین نشست خبری 
خود به ســوالات خبرنگاران پاســخ گفــت. اژه ای در این نشســت رقم اموال 
شناسایی شــده زنجانی و روند قضایی رســیدگی به این پرونده را اعلام کرد. او 
درخصوص انتشار عکس های مینو خالقی گفت تاکنون شکایتی از جانب او به 
قوه قضاییه نشده و حداد عادل نیز تاکنون مدارکی را درخصوص دخالت دولت 
در انتخابات ارائه نکرده اســت. سخنگوی قوه قضاییه همچنین اعلام کرد که 
به گفته پزشــکی قانونی مرگ مهرداد اولادی به علت مواد مخدر و الکل بوده و 

خودشکی نبوده است.

اموال زنجانی، بالغ بر 5 هزار میلیارد تومان است
ســخنگوی دستگاه قضا در این نشســت در پاسخ به ســؤالی در رابطه با اینکه 
شامگاه دیشب وزیر دادگستری اعلام کرد با اعدام بابک زنجانی به بیت المال 
پول باز نمی گردد و این گفته  که برخی از اموال متهم در خارج از کشور در دست 
افرادی اســت که آن ها را پس نمی دهند گفت: اینکه آیا این حکم تا چه موقعی 
تایید و اجرا می شود یک بحث است و بحث دیگر این است که اموالی که تاکنون 
از متهم شناسایی شده تکافوی بدهی وی را نمی دهد؛ در واقع اموالی که تاکنون 
در داخل و خارج از کشــور از او مورد شناسایی قرار گرفته، بالغ بر 5 هزار میلیارد 

تومان است که قطعا این میزان تکافوی بدهی متهم را نمی دهد.
وی ادامــه داد: این پرونده هنوز به اتمام نرســیده اســت و در خصوص اموالی 
که او در خارج از کشــور دارد نیز باید گفت متهم وکیــل دارد و می تواند از اموال 
خــود صیانت کند. همچنین متهم به مجموعه  نفت وکالت داده تا اگر اموال به 

دردشان می خورد بر دارد و آنهایی را که نیاز ندارد بفروشد.
محســنی اژه ای ادامه داد:  از تمام کســانی که در این پرونده به نحوی نام شان 
مطرح شــده تحقیق به عمل آمده، اما باید گفت که در این پرونده برای سه نفر 
کیفرخواســت صادر شده و اگر ثابت شود افراد دیگری مرتکب جرم شدند قطعا 
رســیدگی می شــود؛ چرا که فرقی با ســایرین ندارند. در این پرونده از سه وزیر و 
رئیس سابق بانک مرکزی تحقیق شــده اما هنوز مساله ای که منجر به صدور 
کیفرخواست و مجرمیت شود وجود ندارد. وی ادامه داد: مثلا یکی از ملک های 
متهم که واقع در تهران اســت ابتدا 700 میلیارد تومان کارشناسی شد که مورد 
اعتراض قرار گرفت. سپس کارشناس دیگری همین ملک را یک هزار و 700 
میلیارد تومان ارزیابی کرد و کارشــناس بعدی نیز 8 هزار میلیارد روی آن قیمت 
گذاشت که قطعا کارشناسی ســوم صحیح نبوده است. محسنی اژه ای خاطر 
نشــان کرد:  افرادی در همین ارتباط تحت تعقیب قرار گرفتند و پرونده جدیدی 
تشکیل شد.در واقع یکی از مشــکلات قوه قضاییه در این گونه پرونده ها وجود 
اینگونه اختلاف نظرهای کارشناسی است، قطعا خارج از گود نشستن و حرف 
زدن خیلی ســخت نیست، اما یک انسان منصف بیاید و ببیند که در این پرونده 

چقدر کار شده است.

مینو خالقی شکایتی به قوه قضاییه نکرده است
محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا قوه قضاییه در زمینه انتشار 
عکس های مینو خالقی منتخب سوم اصفهان ورود پیدا می کند؟ گفت: ایشان 

اگر شاکی باشــد قطعا قوه قضاییه ورود پیدا می کند. در خصوص سایت هایی 
هم که عکس ها منتشر شده کارگروهی برای این کار که یک نفر دادستان کل 
کشور و 6 نفر اعضای دولتند، وجود دارد؛ لذا این کارگروه تشخیص می دهد که 
این اتفاق مصداق مجرمانه است یا خیر؟ اگر هم این اتفاق موجب اشاعه فحشا 
شود دادستان هم می تواند ورود پیدا کند. محسنی اژه ای یادآور شد: نمی دانم 
که وی شکایت کرده یا خیر. تا امروز هم که موضوع را پرسیدم گفتند که شکایتی 
نشده است. وی با طرح این ســئوال که آیا قوانین موجود برای مبارزه با قاچاق 
کفایت می کند؟ گفت: به نظرم با توجه به ضرورتی که در این مقطع زمانی برای 
یک مبارزه جدی با انواع قاچاق داریم، قوانین کفایت نمی کند؛ لذا تصمیم جدی 
داریم که مبارزه جدی تر و بازدارنده تری با هماهنگی سایر دستگاه ها با قاچاق 
انجام دهیم؛ البته یک عده علیه قوه قضاییه جوسازی می کنند که ما آن را با جان 
می خریم تا مبارزه جدی با قاچاق داشته باشیم. سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ 
به ســؤالی مبنی بر اینکه حداد عادل گفته اسنادی دارد که دولت در انتخابات 
دخالت داشته است؟ آیا این اسناد را ارایه داده است؟ گفت: خیر. تا آنجا که می 

دانم به دستگاه قضایی چیزی در این زمینه نداده است.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه با توجه به تاکید مقام معظم رهبری در 
دیدار با فرماندهان ناجا بر روی موضوع امنیت اخلاقی، آیا قانونی برای برخورد 
با هنجارشــکنان وجود دارد؟ گفت: باید همه مسئولان نسبت به این موضوع 
اهتمام داشــته باشند زیرا اگر این مسایل در جامعه گسترش بیابد، مشکلاتش 
از قمه کشــی و عربده کشــی بالاتر اســت و از درون جامعه را تهی می کند و به 
فساد می کشــاند؛ لذا همه اعم از نیروی انتظامی و آحاد مردم وظیفه دارند که 
ناهنجاری های اجتماعی را جدی بگیرنــد. البته قانون امر به معروف و نهی از 
منکر که بعد از مدت ها تصویب و مجلس آن را ابلاغ کرد وجود دارد ولی ممکن 

است در این زمینه ضعف قانون داشته باشیم.

قوه قضاییه درگیر فضاسازی ها نمی شود
محســنی اژه ای در ادامه نشست خبری خود با اهالی رســانه، با اشاره به برخی 
جوســازی ها علیه قوه قضائیه، گفت: باید توجه داشت که تمام تلاش ما برای 
این است که اقدامات خود را بر مبنای قانون انجام دهیم و اگر فردی بر اساس 
قانون محکوم شد بدون هیچ گونه تبعیضی آن حکم اجرا شود. وی ادامه داد: 
البته در بســیاری از اوقات در جریان تشــکیل پرونده و اجرای برخی از حکم ها 
فشارهایی صورت می گیرد و صحبت هایی گفته می شود که البته علاوه بر خارج 

از واقعیت بودن آن، دور از انصاف نیز هست.
سخنگوی قوه قضائیه خاطرنشان کرد: گاهی ممکن است گزارشاتی داده شود، 
اما در جریان دادرسی صحت این گزارش ها به اثبات نرسد. گاهی اوقات گفته 
می شود که قوه قضائیه تحت فشار متهمی را به مرخصی فرستاده اما همانطور 
که گفته ایم اگر افرادی که محکوم می شــوند توبه کنند و پشیمان شوند قانون 
این اجازه را داده که اگر مســئولان مربوطه در سازمان زندان ها مشاهده کنند 
که آن افراد در رفتارشان تغییری حاصل شــده می توانند از شرایط عفو، آزادی 
مشروط و مرخصی استفاده کنند، البته ممکن است در برخی مصادیق نیز اشتباه 
صورت گیرد اما در مجموع تلاش ما بر این است که نگذاریم افرادی که بودنشان 

در زندان ضرورتی ندارد در آنجا بمانند. محسنی اژه ای در رابطه با بهبود فضای 
زندان های کشور، تصریح کرد: سازمان زندان ها دارای یک سلسله ضوابطی 
اســت که در حد مقدورات و با توجه بــه بودجه و امکانــات آن ضوابط را انجام 
می دهد. حتی می شــود گفت امکانات حال حاضر برخــی از زندان ها به حدی 
اســت که بعضاً برخی از افراد از داشــتن این امکانات در خارج از زندان محروم 
هستند. وی تصریح کرد: در زندان همانند فضای بیرون ممکن است مشکلاتی 
همچون سکته و یا سایر بیماری ها وجود داشته باشد. کسانی که تصور می کنند 
با جوســازی می توانند بر قوه قضائیه تاثیر بگذارنــد باید بدانند که این قوه درگیر 
اینگونه فضاسازی ها نمی شود، اما ممکن است این فضاسازی ها تأثیر منفی بر 

روی خانواده زندانیان بگذارد.

صدور کیفرخواست برای 48 نفر در ماجرای سفارت
محسنی اژه ای درباره آخرین وضعیت شکایت دادگستری سیستان و بلوچستان 
از معاون رییس جمهور، گفت: هفته قبل گفتم دادسرای تهران ایشان را احضار 
کردند و ایشــان گفته اند که مطلب به این گونه که منعکس شده نیست. قراری 
صادر نشــد و قرار شد کسانی را که این خبر را به این نحو منعکس کردند احضار 
کنند و از آنها سوال کنند، اگر ثابت شود که این حرف را زده است مجددا احضار 
می شود و اگر قضیه را خبرنگار یا هر فرد دیگر به گونه ای دیگر مطرح کرده اند، 

ایشان تعقیب نمی شود و باید فردی که این حرف را زده مورد تعقیب قرار گیرد.
محســنی اژه ای در پاســخ به ســوال یکی از خبرنگاران مبنی بر اینکه آخرین 
اقدامات دستگاه قضایی در رابطه با پرونده تعرض به سفارت عربستان به کجا 
رســید؟ گفت: برای 48 نفر کیفرخواست صادر شــده و پرونده به دادگاه ارسال 
شده، اما هنوز محاکمه صورت نگرفته است. در رابطه با 4 نفری که پرونده شان 

در دادسرای ویژه  روحانیت بود اطلاعی ندارم.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در موعد تبلیغات قانونی انتخابات مجلس 
برخی از نمایندگان فعلی تهران - آقای زاکانی - ســخنانی را گفته اند که دولت 
این طور برداشت کرده که متضمن جرم است، گفت: پرونده های مختلفی در 
این زمینه در قوه قضاییه مطرح اســت و ممکن اســت در مقاطع مختلف علیه 
همدیگر شــکایت کنند. به عنوان مثال برخی از نمایندگان علیه نماینده یا غیر 
نماینــده و یا برخی از افــراد علیه نمایندگان و برخی از دولت ســابق علیه دولت 
اسبق و نیز از دولت فعلی علیه دولت سابق شکایت کنند. وی افزود: یک زمانی 
معاونت حقوقی دولت از 9 نفر نماینده شکایت کرده بود که برخی روحانی بودند و 
پرونده شان به دادسرای ویژه روحانیت ارسال شد و برخی که غیرروحانی بود در 
دادســرای تهران رسیدگی شد. دولت سابق هم علیه برخی از افراد دولت فعلی 
شکایت کرده است و مواردی هم وجود داشته که بعدا یا رضایت دادند و یا جنبه 
عمومی دارد که دادســتانی وارد می شود. محســنی اژه ای در پاسخ به سئوالی 
مبنی بر اینکــه علت فوت مهرداد اولادی چه بوده اســت گفت: برای اولادی 
پرونده ای تشکیل شد و علت فوت را پزشکی قانونی اعلام کرد، البته بعد گفته 
شد بحث خودکشی مطرح نیست و وی در اثر مصرف مواد و الکل فوت کرده که 
این موضوع اعلام نظر پزشکی قانونی و پزشک بوده است و دادگاه باید در مورد 

آن تصمیم بگیرد و نسبت به پرونده قرار لازم را صادر کند.


